



مركز الجزيرة للدراسات
ALJAZEERA CENTER FOR STUDIES

مسابقة الجزيرة للباحثين الشباب

Al Jazeera Competition for Youth Researchers

٣١ أكتوبر و ١ نوفمبر ٢٠١١ | 31st October & 1st November 2011

صالة الريان - فندق الشيراتون - الدوحة | Rayyan Hall - Sheraton Hotel - Doha

الفائزون Winners

راكيل جيرالدس

صحفية برتغالية، خريجة دراسات قضايا السلام والنزاع من جامعة سانت أندروز في المملكة المتحدة، فائزة عن الفئة الأولى ضمن محور (الجزيرة والإعلام الجديد) ببحث عنوانه "دور الجزيرة والإعلام الاجتماعي في ثورتي تونس ومصر".

Raquel Geraldes

Portuguese journalist, a peace and conflict studies graduate from the University of St. Andrews in the United Kingdom, and first category winner on the theme of "Al Jazeera and New Media" for her research entitled, "The Role of Al Jazeera and Social Media in Tunis and Egypt's Revolutions".

مالك الغرابية

مدقق حسابات في الأردن، حاصل على المركز الأول في "جائزة البحث العلمي لطلبة الجامعات الأردنية" لعام ٢٠١٠ عن بحثه المقدم تحت عنوان "قدرة البنوك الإسلامية على مواجهة الأزمة المالية العالمية. فائز عن الفئة الأولى ضمن محور (الجزيرة واهتمامات الشباب العربي).

Malek Algharibeh

Auditor and first place winner of the Award for Scientific Research of Jordanian University Students in 2010 for his research entitled, "The Ability of Islamic Banks to Confront the Global Financial Crisis". He is a first category winner on the theme of "Al Jazeera and the Interests of Arab Youth".



عليا إسحاق

طالبة علوم سياسية من اليمن، تخصص قانون دولي وعلاقات دولية في الجامعة الأميركية في القاهرة. فائزة عن الفئة الأولى ضمن محور (الجزيرة.. رؤى نقدية) ببحث عنوانه "الإعلام الإقليمي ودوره في ثورة التحرير".

Alia Eshaq

Yemeni political science student, majoring in international law and international relations at the American University in Cairo. She is a first category winner on the theme of "Al Jazeera: A Critical View" for her research entitled, "Regional Media and its Role in the Liberation Revolution."

ابراهيم بن قفلة

خريج إدارة أعمال من اليمن، نائب مدير أكاديمية ابن سينا للتدريب والتأهيل. فائز عن الفئة الأولى ضمن محور (تغطية الجزيرة للأحداث) ببحث عنوانه " تغطية الجزيرة للثورات العربية من وجهة نظر الشباب اليمني".

Ebrahim Bin Qafalah

Yemeni business administration graduate and deputy director of Ibn Sina Academy for Training and Qualification. He is a first category winner on the theme of "Al Jazeera's Coverage of Events" for his research entitled "Al Jazeera's Coverage of Arab Revolutions from the Perspective of Yemeni Youth."

علي الحرفوش

طالب علوم سياسية في الجامعة الأميركية في بيروت. فائز عن الفئة الأولى ضمن محور (تأثير الجزيرة عربياً وعالمياً) ببحث عنوانه "قناة الجزيرة والخطاب الاستعماري: نحو إنهاء الاستعمار والثورة".

Ali Harfouch

Political science student at the American University of Beirut. He is a first category winner on the theme of "Al Jazeera's Arab and Global Influence" for his research entitled "Al Jazeera and Colonial Discourse: Toward Ending Colonization and Revolution."



مركز الجزيرة للدراسات
ALJAZEERA CENTER FOR STUDIES

هالة درويش

مدرس مساعد بقسم الإعلام التربوي في كلية التربية النوعية بجامعة بورسعيد في مصر. فائزة عن الفئة الثانية ضمن محور (الجزيرة واهتمامات الشباب العربي) ببحث عنوانه "تأثير برامج الجزيرة الإخبارية في تثقيف الشباب العربي".

Hala Darwish

Assistant lecturer in the department of Educational Media at the Faculty of Specific Education in Port Said University in Egypt. She is a second category winner on the theme of " Al Jazeera and the Interests of Arab Youth" for her research entitled "The Effect of Al Jazeera News Programmes on the Intellectualization of Arab Youth."

مصطفى بادوي

أستاذ الثانوية العامة في الجزائر. فائز عن الفئة الثانية ضمن محور (الجزيرة والإعلام الجديد) ببحث عنوانه "الجزيرة والإعلام الجديد".

Mustafa Badaoui

Secondary school teacher in Algeria. He is a second category winner on the theme of "Al Jazeera and New Media" for his research entitled "Al Jazeera and New Media."

ريما البغدادي

صحفية فلسطينية في الكويت، ومذيعة أخبار في قناة اليوم الكويتية. فائزة عن الفئة الثانية ضمن محور (تغطية الجزيرة للأحداث) ببحث عنوانه "المعالجة الإعلامية في قناتي الجزيرة والعربية للعدوان الإسرائيلي على غزة".

Reema El Baghdadi

Palestinian journalist in Kuwait and news presenter on the Kuwaiti channel Al Youm. She is a second category winner on the theme of "Al Jazeera's Coverage of Events" for her research entitled "Media Treatment of Israeli Aggression on Gaza on Al Jazeera and Al Arabiya".



نورهان عبد الباقي

خريجة إحصاء وإدارة عامة من كلية الاقتصاد والعلوم السياسية في القاهرة، تعمل حالياً كمساعدة للمدير الإقليمي لمنظمة الصحة العالمية في مصر. فائزة عن الفئة الثانية ضمن محور (الجزيرة.. رؤى نقدية) ببحث عنوانه "الجزيرة بين النقد والتطوير والإصلاح".

Norhan Abdelbaki

Statistics and public administration graduate from the Faculty of Economics and Political Science in Cairo currently working as an assistant to the regional director of the World Health Organization in Egypt. She is a second category winner on the theme of "Al Jazeera: A Critical View" for her research entitled, "Al Jazeera Amidst Criticism, Development and Reform".

عبد الغني بوزيان

أستاذ مساعد بقسم العلوم الإنسانية، شعبة علوم الإعلام والاتصال جامعة تبسة في الجزائر. فائز عن الفئة الثانية ضمن محور (تأثير الجزيرة عربياً وعالمياً) ببحث عنوانه "استخدامات الأساتذة لبرامج الجزيرة الإخبارية".

Abdelghani Bouziane

Assistant professor in the humanities department in the information and communication sciences division of the University of Tébessa in Algeria. He is a second category winner on the theme of "Al Jazeera's Arab and Global Influence" for his research entitled, "The Use of University Professors of Al Jazeera News Programs".